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Samrådssvar 3 för ny järnväg mellan Göteborg-Borås, en del av nya 
stambanor i Göteborg Stad, Mölndals Stad, Härryda kommun, 
Bollebygds kommun, Marks kommun och Borås Stad, Västra 
Götalands län .................................................................................................... 63 
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§ 231   

Val av justerare 

Kommunstyrelsens beslut 
Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utses Kerstin Hermansson (C).     
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§ 232   

Föredragning och ajournering 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ajournerar sammanträdet kl 15:15-15:20 och 16:13-16:45.     
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§ 233 Dnr KS 2021-00432 1.1.2.25 

Anmälningsärenden 

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisade anmälningsärenden läggs till handlingarna.  

Sammanfattning av ärendet 
1. Protokoll från styrelsemöte för Borås kommuns Parkerings AB den 19 

april 2021 
 Dnr 2021-00031 
 
2. Justerat protokoll från medlemssamråd för Sjuhärads 

samordningsförbund den 25 mars 2021  
 Dnr 2021-00232 
 
3. Protokoll från styrelsemöte för Borås Energi och Miljö AB den 28 april 

2021 
 Dnr 2021-00031 
 
4. Borås Energi och Miljö AB:s beslut om representant från bolaget till 

styrgrupp gällande Viskan 
 Dnr 2020-00447 
 
5. Redovisning av utbildningsbidrag 2020 från Centerpartiet i Borås 
 Dnr 2021-00410 
 
6. Uppföljning på Program för ett integrerat samhälle från 

Arbetslivsnämnden 
 Dnr 2021-00434 
 
7. Uppföljning Program för nationella minoriteter från Arbetslivsnämnden 
 Dnr 2021-00433 
 
8. Revisionsberättelse och revisionsredogörelse för Kommunstyrelsen 2020 

från Stadsrevisionen 
 Dnr 2021-00438 
 
9. Direktionsprotokoll från sammanträde den 23 april 2021  för Södra 

Älvsborgs Räddningstjänstförbund 
 Dnr 2021-00166 
 
10. Protokoll från direktionen för Boråsregionen Sjuhärads  
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 kommunalförbunds sammanträden den 16 april 2021  
 Dnr 2021-00218 
 
11. Protokoll från styrelsemöte för Borås Elnät AB den 20 april 2021 
 Dnr 2021-00031 
 
12. Protokoll från konstituerande möte för BoråsBorås TME AB den 21 april 

2021 
 Dnr 2021-00031 
 
13. Protokoll från styrelsemöte för BoråsBorås TME AB den 21 april 2021 
 Dnr 2021-00031 
 
14. Protokoll från styrelsemöte för AB Toarpshus den 3 maj 2021 
 Dnr 2021-00031 
 
15. Finansrapport Borås Stad 210430 
 Dnr 2021-00022                                                        
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§ 234 Dnr KS 2021-00460 1.1.2.25 

Delegationsbeslut 

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisade delegationsbeslut läggs till handlingarna.  

Sammanfattning av ärendet 
1. Delegationsbeslut för beslut om kontantkassor för högst 5 000 kr (ärende 

3 2021) - Delegationsbeslut kring handkassa Vård- och äldreförvaltningen 
 Dnr 2021-00009 
 
2. Delegation för avskrivning av fordringar intill ett belopp av ett halvt 

basbelopp per gäldenär. Ärende 3 2021 
 Dnr 2021-00012 
 
3. Tilldelningsbeslut Juridisk informationstjänst 
 Dnr 2019-00081IN  
 
4. Förhandlingar som leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 

kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän – 2021-02-22 (23/2021)  

 Dnr F 2021-00038    2.3.1.1, Programområde 1 
 
5. Förhandlingar som leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 

kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän – 2021-02-25 (24/2021)  

 Dnr F 2021-00041    2.3.1.1, Programområde 1 
 
6. Förhandlingar som leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 

kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän – 2021-03-09 (26/2021)  

 Dnr F 2021-00048    2.3.1.1, Programområde 1 
 
7. Förhandlingar som leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 

kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän – 2021-03-25 (34/2021)  

 Dnr F 2021-00036    2.3.1.1, Programområde 1 
 
8. Förhandlingar som leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 

kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän – 2021-03-31 (32/2021)  

 Dnr F 2021-00056    2.3.1.1, Programområde 1 
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9. Förhandlingar som leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 

kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän – 2021-04-07 (35/2021) 

 Dnr F 2021-00057    2.3.1.1, Programområde 1 
 
10. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikettinplaceringar, anställnings-
villkor, ersättningar – 2021-01-26 (4/2021)  

 Dnr F 2021-00007  2.3.1.25, Programområde 1 
 
11. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikettinplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-03-01 (25/2021)  

 Dnr F 2021-00046  2.3.1.25, Programområde 1 
 
12. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikettinplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-03-19 (30/2021)  

 Dnr F 2021-0053  2.3.1.25, Programområde 1 
 
13. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikettinplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-03-19 (31/2021)  

 Dnr F 2021-00054  2.3.1.25, Programområde 1 
 
14. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikettinplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-04-14 55/2021)  

 Dnr F 2021-00073   2.3.1.25, Programområde 1 
 
15. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-04-20 (52/2021)  

 Dnr F 2021-00077  2.3.1.25, Programområde 1 
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16. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-
delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-04-13 (30/2021)  

 Dnr F 2021-00053  2.3.1.25, Programområde 1 
 
17. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-01-28 (19/2021) 

 Dnr F 2021-00028  2.3.1.3, Programområde 1 
 
18. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-01-28 (22/2021) 

  2021-00033  2.3.1.3, Programområde 1 
 
19. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar –  2021-01-29 (8/2021) 

       F 2021-00013  2.3.1.3, Programområde 1 
 
20. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-03-29 (29/2021) 

       F 2021-00050  2.3.1.3, Programområde 1 
 
21. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikettinplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-04-09 36/2021) 

 F 2021-00059  2.3.1.3, Programområde 1 
 
22. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikettinplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-04-12 (37/2021) 

 F 2021-00060  2.3.1.3, Programområde 1 
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23. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-
delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikettinplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-04-13 (39/2021) 

 F 2021-00062    2.3.1.3, Programområde 1 
 
24. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-04-13 (40/2021) 

       F 2021-00063  2.3.1.3, Programområde 1 
 
25. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikettinplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-04-13 (41/2021) 

 F 2021-00064  2.3.1.3, Programområde 1 
 
26. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikettinplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-04-13 (43/2021) 

 F 2021-00066  2.3.1.3, Programområde 1 
 
27. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikettinplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-04-13 (44/2021) 

 F 2021-00067  2.3.1.3, Programområde 1 
 
28. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikettinplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-04-13 (46/2021) 

 F 2021-00069  2.3.1.3, Programområde 1 
 
29. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikettinplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar –  2021-04-13 (47/2021) 

 F 2021-00070  2.3.1.3, Programområde 1 
 
 
 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
14(66) 

Sammanträdesdatum 
2021-06-07 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

30. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-
delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikettinplaceringar, anställnings-
villkor, ersättningar – 2021-04-13 (48/2021) 

 F 2021-00071   2.3.1.3, Programområde 1 
 
31. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikettinplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-04-13 (49/2021) 

 F 2020-00072  2.3.1.3, Programområde 1 
 
32. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandling-

sdelegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikettinplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2021-04-15 (50/2021) 

 F 2021-00074  2.3.1.3, Programområde 1  
 
33. Löneplaceringsbeslut 
 2021-01-14 – 2021-05-17 (292-1274/2021) 
 F 2021-00092  2.3.6.1, Programområde  1 
 
34. Tecknande av pensionsavtal samt fastställande av pensionsförmåner 

enligt gällande avtal och/eller äldre pensionsavtal  2020-11-30 (231-
243/20), 2020-12-31 (244-260/20)   2021-03-31 ( 058-080/21)  

       F 2021-00091 2.3.9.4, Programområde 1 
 
35. Lönebeslut §§ 292-1274 
 
36. Pensionsärenden §§ 231-243, 244-260, 058-080          
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§ 235 Dnr KS 2020-00640 1.1.1.1 

Svar på motion av Ulrik Nilsson (M): Tillsätt en lokal 
Corona-kommission 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Motionen anses besvarad. 
 
Protokollsanteckning 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Ulrik Nilsson (M) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2020-08-27 
lämnat in förslaget att tillsätta en lokal Corona-kommission för att utreda Borås 
Stads hantering av covid-19 och dess konsekvenser samt för att dra lärdomar 
inför framtida krissituationer.  
Den centrala krisledningsstaben har låtit en utomstående granskare göra en 
utvärdering av deras arbete i ett lärande perspektiv. I den rapporten var 
slutsatsen att Borås Stads hantering av pandemin fungerat bra.  I utvärderingen 
finns även rekommendationer på kort och långsikt att ta med i det fortsatta 
arbetet. Bland annat var en lärdom att det finns ett behov av att tänka mer 
strategiskt inför kommande kriser. 
Fritids-och folkhälsoförvaltningen har gjort två rapporter under 2020 om hur 
covid-19 påverkat olika målgrupper. En med fokus på åldersgruppen 70 år och 
äldre som gjordes utifrån inhämtat intryck från de tjänstepersoner som jobbar 
strategiskt med frågor som rör äldre i Borås Stad och intervjuer med mål-
gruppen.  Den andra om sociala risker med fokus på barn-och unga som 
gjordes med en analysgrupp bestående främst av de förvaltningar och externa 
aktörer som finns representerade i det brottsförebyggande rådet.  
Stadsrevisionen planerar att genomföra en granskning av Borås Stads hantering 
av coronapandemin enligt revisionsplanen för 2021. Fokus kommer att ligga 
både på traditionella ansvarsfrågor, arbetsdelning, och koordinering och på ett 
framåtsyftande lärande perspektiv. 

Kommunstyrelsen bedömer att Stadsrevisions syfte med sin granskning ligger i 
linje med motionens intention och anser därmed att det inte behöver tillsättas 
en separat kommission, utan att Stadsrevisions rapport kan vara en viktig del i 
utvärderingen av corona-hanteringen. Utöver den planerade granskningen har 
utvärderingen som redan gjorts av en utomstående granskare när det gäller den 
centrala krisledningsstaben, varit en viktig kunskap för att få en uppfattning på 
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vad som fungerat bra och vad som behöver förbättras i det pågående 
krisledningsarbetet.  

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att besluta att motionen ska 
anses vara besvarad.  

Beslutsunderlag 
1. Motion- Tillsätt en lokal Corona-kommission 

2. Bilaga 1- Effekter av coronaviruset - fokus på åldersgruppen 70 år och äldre 

3. Bilaga 2 -Sociala risker utifrån covid-19-pandemin - Fokus barn och unga 
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§ 236 Dnr KS 2018-00712 1.1.1.1 

Svar på motion av Gabriella Andersson (V), Inger 
Landström (V), Ida Legnemark (V), Anita Spjuth (V) och 
Peter Wiberg (V): Borås Stad ska främja goda arbets-
villkor i restaurangbranschen 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 8 röster mot 5 föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Motionen anses besvarad. 

Villkor enligt kollektivavtal ska, i enlighet med beslut fattat av 
kommunfullmäktige 2019-11-20, ställas när det är möjligt. 

 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD), Annette 
Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas Arvidsson (KD) till förmån för 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande.  
 
Protokollsanteckning  
Ida Legnemark (V) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Gabriella Andersson (V), Inger Landström (V), Ida Legnemark (V), Anita 
Spjuth (V) och Peter Wiberg (V) har 2018-10-16 till Kommunfullmäktige 
inlämnat motion om att Borås Stad enbart ska hyra ut lokaler för café- och 
restaurangverksamhet till aktörer med kollektivavtal samt att krav på kollektiv-
avtal ställs när Borås Stad bokar in sig på konferensanläggningar eller 
restauranger.  
 
Kommunstyrelsen delar motionärernas bedömning om vikten av att avtals-
parter och upphandlade leverantörer har skäliga arbetsvillkor.  
 
Det är inte förenligt med svensk rätt att ställa krav på att leverantörer ska ha 
tecknat kollektivavtal. Efter det lagstiftningsarbete som skett på upphandlings-
området de senaste åren råder dock ingen tvekan om att arbetsrättsliga villkor 
får ställas i upphandlingar under förutsättning att det inte strider mot de 
grundläggande principerna i upphandlingslagstiftningen. Att ställa villkor enligt 
kollektivavtal medför att en leverantör som är bunden av det kollektivavtal, från 
vilket villkoren är hämtade, uppfyller kravet. Leverantören kan leva upp till 
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kravet utan att vara bunden av kollektivavtalet genom att uppfylla de specifika 
villkor som ställts upp i upphandlingen.  
 
Beslutsunderlag 
1. Motion av Gabriella Andersson (V), Inger Landström (V), Ida Legnemark 
(V), Anita Spjuth (V) och Peter Wiberg (V) 
2. Remissyttrande Lokalförsörjningsnämnden 
 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Motionen anses besvarad. 
Villkor enligt kollektivavtal ska, i enlighet med beslut fattat av 
Kommunfullmäktige 2019-11-20, ställas när det är möjligt. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Motionen anses 
besvarad.  
Villkor enligt kollektivavtal, eller kollektivavtalsliknande villkor, ska ställas när 
det är möjligt, se bilaga. 
 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) yrkar bifall till Andreas Exner (SD) och 
Kristian Silbvers (SD) yrkande. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Tom Anderssons (MP)  
förslag och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och 
finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs 
 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som vill bifalla  
Tom Anderssons (MP) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunstyrelsen beslutat enligt Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers 
(SD) yrkande”. 
 
Omröstning 
Vid omröstningen röstningen röstas ja av Rose-Marie Liljenby Andersson (S), 
Ylva Lengberg (S), Anna Svalander (L), Per Carlsson (S), Tom Andersson (MP), 
Ida Legnemark (V), Kerstin Hermansson ( C) och Ulf Olsson (S) samt nej av 
Niklas Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD), Martin 
Nilsson (M) och Annette Carlson (M). 
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§ 237 Dnr KS 2021-00457 1.1.4.0 

Rapport gällande avtalssamverkan i Borås Stad 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Godkänner rapporten gällande avtalssamverkan i Borås Stad.  

Sammanfattning av ärendet 
Den 1 juli 2018 kompletterades kommunallagen med bestämmelser som gjorde 
det möjligt med en generell rätt till kommunal avtalssamverkan. Genom 
avtalssamverkan kan kommunen därigenom överlåta utförandet av sina 
uppgifter till någon annan kommun eller region. 
 
Den generella avtalssamverkan behöver inte bara handla om myndighets-
utövning utan kan även beröra andra kommunala uppdrag. Dock måste varje 
kommun pröva om det tilltänkta samverkansavtalet är undantaget kravet på 
upphandling.           
Enligt kommunallagen 9 kap § 37 ska Kommunstyrelsen årligen, rapportera till 
Kommunfullmäktige om kommunens avtalssamverkan. Detta för att 
fullmäktige ska kunna fatta strategiska inriktningsbeslut och kunna följa 
kommunens utveckling när det gäller avtalssamverkan.  

I enlighet med kommunallagen 9 kap § 37 rapporteras nedan befintliga avtal 
mellan Borås Stad och annan samverkanspartners jml kommunal avtals-
samverkan. Redogörelsen upptas nämndvis och beskriver avtalsparter, för 
vilken period avtalet avser samt vilka uppgifter och tjänster som avtalet 
omfattar. I förekommande fall redovisas även om det har fattats beslut om 
delegation av beslutanderätt.  
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§ 238 Dnr KS 2021-00045 1.1.1.1 

Redovisning från Kommunstyrelsen av inneliggande 
avgivna motioner 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Redovisningen läggs till handlingarna.      

Föreslagen motion avskrives från vidare handläggning. 
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande. 
  
Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen redovisar beredningsläget för inneliggande motioner och 
interpellationer t.o.m. oktober månad. För information redovisas också därefter 
inkomna ej besvarade motioner.  
 
Beslutsunderlag 
1. Beslutsunderlag 
2. Redovisning från Kommunstyrelsen 
 
Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att Kommun-
styrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Redovisningen läggs till 
handlingarna.      
Föreslagen motion avskrives från vidare handläggning. 
 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar för egen del:  En plan upprättas för 
när inneliggande motioner, äldre än ett år, ska tas upp till beslut, se bilaga. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar bifall Annette Carlson (M) och  
Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Ulf Olssons (S) förslag och 
dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad.   
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§ 239 Dnr KS 2021-00349 1.2.2.2 

Översyn av elevhemmet 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Uppdraget: Om behov finns, driva elevhem, bostad med särskild service för 
barn och ungdomar, jml LSS (lagen om särskild service till vissa funktions-
hindrade)- tas bort ifrån Gymnasie-och vuxenutbildningsnämndens reglemente.  

Sammanfattning av ärendet 
Gymnasie-och Vuxenutbildningsnämnden har begärt att få ta bort uppdraget: 
Om behov finns, driva elevhem, bostad med särskild service för barn och 
ungdomar, jml LSS (lagen om särskild service till vissa funktionshindrade)  

Beslutsunderlag 
1. Beslut från Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden om översyn av 
elevhemmet 
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§ 240 Dnr KS 2021-00475 2.3.5.25 

Redovisning av arbetet för en frisk organisation 

Kommunstyrelsens beslut 
Den muntliga redovisningen läggs till handlingarna 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade 2018-06-18 att genomföra projektet Frisk 
organisation. En satsning på organisationshälsa med syftet att komma till rätta 
med sjukskrivning som kan härledas till organisatoriska faktorer. Ingången är att 
arbeta tvärs över samtliga förvaltningar och ge stöd till arbetsplatser med risk-
mönster i hög korttidssjukskrivning. Projektet gick i drift vid årsskiftet 
2018/2019. Kommunstyrelsen ska följa arbetet och fortlöpande informeras om 
projektets arbete och utfall. Redovisning från Rise sker muntligen till Kommun-
styrelsen på sammanträdet 7 juni.  
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§ 241 Dnr KS 2021-00233 1.1.6.3 

Förlängning av handlingsplan psykisk hälsa i Västra 
Götaland 2018-2022 

Kommunstyrelsens beslut 
Godkänna förlängning av handlingsplan psykisk hälsa i Västra Götaland 2018-
2022. 

Sammanfattning av ärendet 
År 2016 slöt regeringen och Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) 
överenskommelsen “Stöd till riktade insatser inom området psykisk hälsa”. 
Överenskommelsen syftar bland annat till att stärka kommuner och regioner i 
arbetet med att främja psykisk hälsa och ömsesidigt arbeta för att minska den 
psykiska ohälsan. 2019 gjordes en analys som visade handlingsplanens fortsatta 
relevans, den föreslås därför förlängas till och med 2022 med mindre revi-
deringar. Handlingsplanen syftar bland annat till att stärka kommuner och 
regioner i arbetet med att främja psykisk hälsa och gemensamt arbeta för att 
minska den psykiska ohälsan. Denna handlingsplan är gemensam för Västra 
Götalandsregionen (VGR). 

I handlingsplanen har sex nya indikatorer tillkommit och tre har utgått. Borås 
Stad använder fortfarande handlingsplanen då den fortfarande är relevant och 
målen är ständigt återkommande, varpå Borås Stad godkänner förlängningen av 
handlingsplanen. 

Borås Stad har tre olika arbetsgrupper som belyser psykisk hälsa, en för äldre, 
en för vuxna samt en för barn- och unga, alla utgår ifrån handlingsplanen i sitt 
arbete, t.ex. SIP- samordnad individuell plan, suicidprevention, psykiatrins 
dagar samt brukarmedverkan men även diskussioner kopplade till pandemin har 
lyfts. Kommunala verksamheter men även psykiatrin samt primärvården deltar i 
arbetet.  

Beslutsunderlag 
1. Handlingsplan Psykisk hälsa i Västra Götaland 

2. Protokollsutdrag § 6 210212 handlingsplan 

 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
24(66) 

Sammanträdesdatum 
2021-06-07 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 242 Dnr KS 2020-00773 1.1.1.1 

Svar på motion av Niklas Arvidsson (KD), Hans 
Gustavsson (KD) och Anna-Clara Stenström (M): 
Värdighetsgarantier i äldreomsorgen 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Fullmäktige avslår motionen. 

 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande.  

Sammanfattning av ärendet 
Niklas Arvidsson (KD), Hans Gustavsson (KD) och Anna-Clara Stenström (M) 
har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2020-10-14 lämnat in förslaget att 
Vård- och äldrenämnden uppdras att förnya Borås Stads värdighetsgarantier 
samt att förnyandet av värdighetsgarantierna ska även ta hänsyn till måltidens 
sociala betydelse och vikten av måltidssällskap.       

Motionen har skickats på remiss till Vård- och äldrenämnden som avstyrker 
motionen och till Centrala Pensionärsrådet som tillstyrker motionen med 
tillägget att efterlevnaden av värdighetsgarantier regelbundet måste följas upp 
för att ett införande av sådant ska få effekt.   

Vård- och äldrenämnden arbetar redan med ett ständigt utvecklings- och 
förbättringsarbete, där fler aspekter och delar tas upp än de tidigare värdighets-
garantiernas innehåll.  

I motionen föreslås också att hänsyn ska tas till måltidens sociala betydelse och 
vikten av måltidssällskap. Även i denna fråga arbetar vård- och äldrenämnden 
med ett utvecklingsarbete. 

Kommunstyrelsen anser att motionen är besvarad.  

Beslutsunderlag 
1.  Fullmäktigeskrivelse 

2.  Yttrande över motion Värdighetsgarantier i äldreomsorgen från Centrala   
Pensionärsrådet  
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3. Yttrande över motion Värdighetsgarantier i äldreomsorgen från Vård- och 
äldrenämnden 

4. Motion Värdighetsgarantier i äldreomsorgen 
 
Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Ylva Lengberg (S) har föreslagit att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta: Fullmäktige avslår motionen. 
 
Vidare yrkar Ylva Lengberg (S) på en textändring i sammanfattning att ordet 
”besvaras” ska ersättas med ”avslås”. 
 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Motionen bifalles. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar bifall till Annette Carlson (M) och 
Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Ylva Lengbergs (S) förslag och 
dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 243 Dnr KS 2021-00279 1.1.1.25 

Uppföljning av Kommunfullmäktiges uppdrag som inte 
ingår i budget 2021 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Rapporten godkänns. 

Uppdrag utanför budget som passerat ett (1) års handläggningstid ska till nästa 
återrapportering uppge vad som framkommit vid beredningen och när 
uppdraget kan vara slutberett eller verkställt.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige har möjlighet att fatta beslut som leder till att en annan 
nämnd, styrelse eller bolag får ett uppdrag utanför tidigare beslutad budget. 
Dessa uppdrag skapas bland annat genom inkomna motioner men kan även 
initieras på annat sätt, till exempel genom beslut i redan pågående ärenden.  
Den instans som får uppdraget ansvarar de för att bereda och/eller verkställa 
ärendet inom fastställd tidsram. 

I enlighet med kommunstyrelsens reglemente skickas två gånger per år en 
rapport till Kommunfullmäktig av de uppdrag som fullmäktige lämnat till 
Kommunstyrelsen och till övriga nämnder. Detta görs för att följa uppdragens 
progress och säkerställa kommunstyrelsens uppsiktplikt över nämnder och 
bolag. 

I bilagan till detta ärende redovisas de totalt elva (11) aktuella uppdrag som inte 
ingår i budget 2021. Tio (10) av dessa uppdrag kan härledas till motioner. Åtta 
(8) av dessa har passerat en handläggningstid om ett (1) år utan att uppdraget 
verkställts.  

Beslutsunderlag 
1.  Skrivelse, Uppföljning av Kommunfullmäktiges uppdrag som inte ingår i 

budget 2021, (2021-05-05) 

2.  Rapport, Kommunfullmäktiges uppdrag som inte ingår i budget, april 2021, 
Borås Stad, (2021-05-05) 

3.  Uppföljning av Kommunfullmäktiges uppdrag som inte ingår i budget 2021 
från Tekniska nämnden (2021-05-03)  
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§ 244 Dnr KS 2021-00348 1.1.1.25 

Uppföljning av Kommunfullmäktiges uppdrag som inte 
ingår i budget 2021 för Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens beslut 
Uppföljningen av Kommunfullmäktiges uppdrag som inte ingår i budget per 
april 2021 för Kommunstyrelsen godkänns och rapporten översänds till 
Kommunfullmäktige.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige har möjlighet att fatta beslut som leder till att en annan 
nämnd, styrelse eller bolag får ett uppdrag utanför tidigare beslutad budget. 
Dessa uppdrag skapas bland annat genom inkomna motioner men kan även 
initieras på annat sätt, till exempel genom beslut i redan pågående ärenden.  
Den instans som får uppdraget ansvarar de för att bereda och/eller verkställa 
ärendet inom fastställd tidsram. 

I enlighet med kommunstyrelsen reglemente skickas två gånger per år en 
rapport till Kommunfullmäktig av de uppdrag som fullmäktige lämnat till 
Kommunstyrelsen och till övriga nämnder. Detta görs för att följa uppdragens 
progress och säkerställa kommunstyrelsens uppsiktplikt över nämnder och 
bolag. 

I bilagan till detta ärende finns totalt sju (7) aktuella uppdrag redovisade, varav 
sex (6) är sprungna ur motioner.  

Beslutsunderlag 
1.  Skrivelse, Uppföljning av Kommunfullmäktiges uppdrag som inte ingår i 

budget 2021 för kommunstyrelsen, (2021-05-05) 

2.  Rapport, Kommunfullmäktiges uppdrag som inte ingår i budget, april 2021, 
nämndens rapport, Kommunstyrelsen, (2021-05-05)  
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§ 245 Dnr KS 2021-00321 2.3.2.0 

Avtal samverkan mellan kommunerna, regionen och 
lärosätena i Västra Götaland avseende verksamhets-
förlagd utbildning inom akademisk vårdutbildning på 
grund- och avancerad nivå  

Kommunstyrelsens beslut 
Borås Stad ställer sig bakom Avtal samverkan mellan kommunerna, regionen 
och lärosätena i Västra Götaland avseende verksamhetsförlagd utbildning inom 
akademisk vårdutbildning på grund- och avancerad nivå.  

Sammanfattning av ärendet 
Detta avtal ersätter tidigare delregionala avtal mellan enskilda lärosäten och 
kommunerna i de geografiska områdena samt avtal mellan lärosätena och 
Västra Götalandsregionen (VGR). Avtalet gäller för Västra Götalands 49 
kommuner, Västra Götalandsregionen och de fyra lärosätena. 

Borås Stad åtar sig, enligt avtalet, ett gemensamt ansvar för att skapa 
förutsättningar för ett bra samarbete och hög kvalitet. För detta fordras miljöer 
som är lämpade för studenternas lärande och träning samt handledare/lärare 
med vetenskaplig och pedagogisk kompetens vilka är väl insatta i de mål som 
studenten ska nå under utbildningen.  

Beslutsunderlag 
1. Avtal akademisk vårdutbildning på grund- och avancerad nivå 
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§ 246 Dnr KS 2021-00450 2.4.4.0 

Anhållan om ansvarsfrihet för Stiftelsen Svenska Blå 
Stjärnans Djursjukhus i Borås  

Kommunstyrelsens beslut 
Styrelsen för Stiftelsen Svenska Blå Stjärnans Djursjukhus i Borås beviljas 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2020.  

Sammanfattning av ärendet 
Stiftelsen har till ändamål att bedriva och utveckla djursjukvården inom 
Boråsregionen. I enlighet med stiftelsens stadgar ska Kommunstyrelsen i Borås 
besluta om ansvarsfrihet. 

Djursjukhuset har under 2020 haft en omsättning på 42,7 miljoner kronor och 
redovisar ett resultat för året på 1,4 miljoner kronor. Stiftelsens soliditet 
uppgick per 2020-12-31 till 34 %. Trots pandemin har 14 417 patienter 
behandlats under 2020, jämfört med 14 771 patienter under föregående år. 
Borås Stads borgensåtagande för stiftelsen var per 2020-12-31 8.185.000 
kronor.   

Av revisionsberättelsen framgår att årsredovisningen har upprättats i enlighet 
med årsredovisningslagen och ger en i alla väsentliga avseenden rättvisande bild 
av stiftelsens finansiella ställning och av dess finansiella resultat. Styrelse-
ledamöterna anses inte ha handlat i strid med stiftelselagen, stiftelse-
förordnandet eller årsredovisningslagen.  

Beslutsunderlag 
1.  Skrivelse, 2021-06-07 

2.  Årsredovisning 2020 för Stiftelsen Svenska Blå Stjärnans Djursjukhus i   
Borås, 2021-05-07 
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§ 247 Dnr KS 2021-00033 2.4.2.3 

Avskrivning av fordringar över ett halvt basbelopp 

Kommunstyrelsens beslut 
Fordringar om en sammanlagd summa av 60 599 kronor avskrivs.  

Sammanfattning av ärendet 
Servicekontoret, Redovisningsservice, har inkommit med förslag på 
avskrivningar av fordringar över ett halvt basbelopp. Kommunstyrelsen föreslår 
att avskriva fordringar som uppgår till en summa om 60 599 kronor. 
Fordringarna uppgår till mer än ett halvt basbelopp per gäldenär och avser 
konkurser.  

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse Kommunstyrelsen, 2021-06-07 

2. Bilaga Underlag från Redovisningsservice, Servicekontoret, 2021-05-04 
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§ 248 Dnr KS 2021-00207 1.2.4.1 

Årsredovisning 2020 för Södra Älvsborgs 
Räddningstjänstförbund 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Kommunfullmäktige beviljar för sin del direktionen för Södra Älvsborgs 
Räddningstjänstförbund ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2020. 
 
Jäv 
På grund av jäv deltar inte Rose-Marie Liljenby Andersson (S) och Mohamed 
Farah (S) i handläggning och beslut i detta ärende. 
 
För Rose-Marie Liljenby Andersson (S) tjänstgör Andreas Ekström (S).  
 
Sammanfattning av ärendet 
Räddningstjänstförbundet redovisar ett resultat för 2020 på +5,7 mnkr jämfört 
med +0,4 mnkr för 2019. Förbundets egna kapital var vid årsskiftet 57,4 mnkr, 
balansomslutningen 160,6 mnkr och soliditeten 36 % (f å 34 %). Borås Stads 
kostnad 2020 till förbundet var 86,7 mnkr (f å 83,5 mnkr).      
Enligt lagen om kommunalförbund ankommer det på respektive förbunds-
medlem att besluta om ansvarsfrihet för förbundsdirektionen. 
Revisorerna bedömer att verksamheten i Södra Älvsborgs Räddnings-
tjänstförbund sköts på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredsställande sätt. Sammantaget bedöms resultatet enligt årsredovisningen 
vara förenligt med de finansiella mål och verksamhetsmål som direktionen 
uppställt. Den interna kontrollen bedöms som tillräcklig. Revisorerna tillstyrker 
att respektive fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för år 2020 för direktionen samt 
de enskilda ledamöterna i densamma.  

Beslutsunderlag 
1.  Fullmäktigeskrivelse, 2021-06-07 

2.  Årsredovisning och revisionsberättelse från Södra Älvsborgs   
Räddningstjänstförbund, 2021-04-29 
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§ 249 Dnr KS 2016-00819 332 

Bemannad parklek året runt på Stadsparkens lekplats 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Kommunfullmäktiges återremiss i ärendet är genomförd. 

Motionen är besvarad. 
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 2019-10-17 att återremittera ovanstående ärende 
med syfte att ge Tekniska nämnden och Förskolenämnden i uppdrag att i 
samarbete ta fram ett förslag på parklek med bemanning i Stadsparken. 
Fullmäktiges beslut byggde på ett förslag till motionssvar från Kommun-
styrelsen med innebörden att  Förskolenämnden och Tekniska nämnden har 
genomfört sitt uppdrag och bedömt att Stadsparkens lekplats inte lämpar sig för 
att bedriva Parklek på det sätt som motionärerna avsåg. Nämnderna angav i 
stället några alternativa ställen att bedriva parklek på.  

Förskolenämnden och Tekniska nämnden har nu kommit in med en 
gemensamt antagen utredning som går ut på att parklek skulle kunna vara ett 
positivt komplement till den fritidsverksamhet som idag bedrivs mot mål-
gruppen barn 0-12 år. Sedan Kommunfullmäktige beslutade om utrednings-
uppdraget är hela Orangeriet uthyrt. De lediga ytorna i parken är små och 
gränsar till Viskan samt att gällande detaljplan för området ej möjliggör att fler 
byggnader uppförs. I utredningen lyfts förslag på hur begränsad Parklek skulle 
kunna bedrivas i Stadsparken. Barnets bästa har beaktats i utredningen bl.a. 
genom att betona säkerhetsaspekten samt ta upp olika delar såsom 
tillgänglighet, lokaler, utemiljö och bemanning som måste tas hänsyn till. 

Nämndernas sammantagna bedömning är liksom tidigare att Stadsparken inte 
är lämplig för parklek i den form som uttrycks i motionen då ytorna som kan 
anpassas till parklek är små och gränsar mot Viskan. Orangeriet är uthyrt och 
kan därför inte användas till Parklekens verksamhet och det bedöms vara svårt 
att få till ersättningslokaler i närheten. Enligt gällande detaljplan medges inte 
fler byggnader i parken. Nämnderna föreslår i stället alternativ för begränsad 
parklek i Stadsparken  
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Begränsad bemanning i Stadsparken under sommarlovet. En begränsad parklek 
i Stadsparken med enbart utomhusverksamhet skulle kunna bedrivas under 
sommarlovet av förslagsvis ferieungdomar. En förutsättning för att kunna 
bedriva en begränsad verksamhet är att lekmaterial finns för att lånas ut. Var 
lekmaterialet kan förvaras får utredas särskilt.  

Parklek via mobil enhet. En mobil enhet kan komma till Stadsparken och 
bedriva parklek i begränsad omfattning. Enklare pausutrymmen och mindre 
förrådsutrymmen kan finnas i den mobila enheten.  

Parklek som utgår från Orangeriet. Samtliga ytor och lokaler i Orangeriet är 
uthyrt till och med 2023-12-31. Om avtalet inte sägs upp, förlängs det med 
ytterligare tre år. Vill Kommunfullmäktige nyttja Orangeriet till parklek behöver 
en process påbörjas för att säga upp befintlig verksamhet i Orangeriet. Parklek 
som utgår från Orangeriet kan starta tidigast år 2024. 

Den nämnd som eventuellt får uppdraget att införa parklek bör föreslå vilken 
bemanning verksamheten behöver. Nämnderna resonerar också kring vem som 
eventuellt kan vara verksamhetsägare ägare till en ev. parklek. 
Förskoleförvaltningen kan i dagsläget inte fullt ut bemanna kärnverksamheten 
med utbildad personal (barnskötare och förskollärare). Förskolenämnden gör 
därför bedömningen att nämnden inte kan avsätta personella resurser till 
verksamheten. Bedömningen är att parklek inte är förenligt med Förskole-
nämndens reglemente.  

Tekniska förvaltningen har varken kompetens eller personal för att bemanna en 
parklek. Bedömningen att den operativa driften av parklek inte är förenligt med 
Tekniska nämndens uppdrag och/eller verksamhet. 

Kommunstyrelsen konstaterar att Tekniska nämnden och Förskolenämnden 
har presenterat en gedigen genomgång över vilka förutsättningar som bör råda 
om en fullgod parklek skall kunna etableras i Stadsparken. Omständigheter och 
begränsningar gör emellertid att detta inte är möjligt utifrån motionens 
intentioner. Nämnderna pekar dock mot alternativa lösningar där stadsparken 
kan utgöra en bas. Kommunstyrelsen konstaterar också att entusiasmen att vara 
verksamhetsägare hos de rapporterade nämnderna inte är tydlig.. Detta kan nog 
i och för sig vara ett riktigt konstaterande. Rimligtvis är det Fritids- och 
folkhälsonämnden som skulle kunna vara ansvarig nämnd. Det är inte 
Kommunstyrelsens roll att föreslå något konkret utförandeuppdrag i detta läge. 
Om Kommunfullmäktige utifrån utredningen vill ge ett konkret uppdrag får 
detta arbetas in i samband med budgetprocessen 2022. I annat fall bör ev. 
förslag komma från verksamheten och prioriteras i vanlig ordning mot andra 
angelägna behov.  

Beslutsunderlag 
1. KF-skrivelse 
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2. Beslut från Tekniska nämnden och Förskolenämnden 

3. Utredning bemannad parklek 
 
Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Kommunfullmäktiges återremiss i ärendet 
är genomförd. 
 
Vidare yrkar Tom Andersson (MP) på följande tillägg i beslutet: ”Motionen är 
besvarad.” 
 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta:  
Kommunfullmäktiges återremiss i ärendet är genomförd.  
Förskolenämnden ges i uppdrag att implementera bemannad parklek med 
utgångspunkt i de möjliga lösningar som pekas på i den genomförda 
utredningen, se bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Tom Anderssons (MP) förslag 
och dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) yrkande och 
finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 250 Dnr KS 2021-00356 2.4.4.0 

Mottagande av donationer för gestaltning på 
Hallbergsbron och i Stadsparken 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Kommunstyrelsen ser positivt på och mottager tacksamt donationen från 
Sparbanksstiftelsen Sjuhärad för att göra Stadsparkens entré vid Hallbergsbron 
till en plats som inbjuder till möte och gemenskap.  

Sammanfattning av ärendet 
Tekniska nämnden hemställer till Kommunfullmäktige att besluta om att ta 
emot donationer för att utveckla gestaltningen på Hallbergsbron och i 
Stadsparken 

År 2021 firar Borås Stad 400 år. På Tekniska nämndens sammanträde den 
27 januari 2021 § 5 informerades om tankarna på att genomföra en 
gestaltningstävling beträffande Hallbergsbron och Stadsparken för att 
uppmärksamma jubiléet. För att kunna utveckla gestaltningen på Hallbergsbron 
och Stadsparken har Borås stad fått förfrågningar om att ta emot ekonomiska 
donationer från externa parter. Förfrågningarna rör dels en tillfällig 
utsmyckning av Hallbergsbron till ett maxbelopp om 1,0 mnkr samt en 
omgestaltning av en del av Stadsparken i anslutning till Hallbergsbron med en 
koppling till stadsbyggnadsprogrammet ’Staden vid parken’ till ett maxbelopp 
om 10,0 mnkr. Vad gäller Stadsparken finns ett förslag till ”Donations och 
samarbetsavtal” framtaget mellan Sparbanksstiftelsen Sjuhärad och Borås Stad 
med innebörden att; Inför firandet av Borås 400 års jubileum donerar härmed 
Sparbanksstiftelsen Sjuhärad 10 000 000 kr (tiomiljoner kronor) till Borås Stad 
för att göra Stadsparkens entré vid Hallbergsbron till en plats som inbjuder till 
möte och gemenskap. Tekniska nämnden avser vid positivt beslut att genom-
föra en gestaltningstävling efter sommaren följt av projektering och byggstart 
under 2022.  

För att redan nu kunna visa upp stadsbyggnadsprogrammets effekt i Borås 
centrum så har ett projekt att tillfälligt utsmycka Hallbergsbron inletts. Ett 10-
tal större planteringar med träd och tillhörande busk- och perenna planteringar 
planeras att ställas ut på bron lagom till den 29/6 tillika Borås födelsedag. 
Privatpersoner och lokala företag erbjuds att vara med att bidra till utsmyck-
ningen av projektet som beräknas kosta 1,0 mnkr och kommer att stå på 
Hallbergsbron som längst i 3 års tid. Därefter kommer växtmaterialet att 
omhändertas och utplanteras stationärt i stadens parker. 
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Kommunstyrelsen ser positivt och mottager tacksamt donationen från 
Sparbanksstiftelsen Sjuhärad för att göra Stadsparkens entré vid Hallbergsbron 
till en plats som inbjuder till möte och gemenskap. Vad gäller den tillfälliga 
utsmyckningen av Hallbergsbron bedömer Kommunstyrelsen att det inte 
formellt är en fråga för Kommunfullmäktige utan ligger inom Tekniska 
nämndens eget kompetensområde. Information ges dock inom ärendet även 
för denna del.  

Beslutsunderlag 
1.  KF-skrivelse 

2.  Beslut från Tekniska nämnden 

3.  Donations och samarbetsavtal mellan Sparbanksstiftelsen Sjuhärad och 
Borås Stad. 

4.  Skisser över Hallbergsbrons utsmyckning 
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§ 251 Dnr KS 2021-00269 1.2.4.0 

Skrivelse från Visita Västra: Besöksnäringen i Borås är 
i akut behöv av stöd 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 8 röster mot 3, 2 avstår: 

Redovisad information om vidtagna åtgärder under Coronapandemin 
godkänns. 
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande.  

Sammanfattning av ärendet 
Organisationen Visita har inkommit med en skrivelse där de beskriver att 
besöksnäringen befinner sig i ett extremt läge. Sedan alkoholstoppet infördes 
har näringens kris fördjupats ytterligare. I december minskade antalet anställda i 
besöksnäringen med 50 000. Det innebär att mer än var tredje jobb försvann, 
jämfört med samma månad ett år tidigare. Förbudet att servera alkohol efter kl. 
20.00 innebär stora negativa ekonomiska utmaningar för majoriteten av 
näringsidkarna, där många av verksamheterna kommer att ha ofantligt svårt att 
överleva. Konsekvenserna av dessa förbud och restriktioner kommer tveklöst 
att innebära stora varsel.  

Borås Stad har stora möjligheter, och ett stort ansvar, att hjälpa till att mildra 
effekterna av coronaviruset och de införda restriktionerna för besöksnäringen. 
Besöksnäringen i Borås via Visita Västra och Svenskt Näringsliv har samman-
kallat till möte den 5 mars och inför mötet har förslag på ett antal riktade 
stödåtgärder tagits fram: 

Borås Stad instämmer i att den tredje vågen av Coronapandemin i hög grad 
påverkar näringslivet i Borås. Därför kommer staden fortsatta med stödåtgärder 
liknande de som tillämpats under 2020: 

Borås Stad tillämpar betalningsvillkoret 120 dagar till företagskunder från 2021-
04-01 till 2021-09-30.  

Ingen årlig tillsynsavgift för stadigvarande serveringstillstånd tas ut av företag i 
Borås Stad för år 2021. 

Ingen taxa för upplåtelse av gatuplatser och torgplatser tas ut av företag i Borås 
Stad för uteservering och torghandel för år 2021. 
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Borås Stad betalar nyinkomna fakturor på femton dagar från 2021-01-01 till 
2021-09-30, förutsatt att de är godkända/attesterade och inte föremål för 
oklarheter. 

Företagsakuten är fortsatt öppen dit näringsidkare i Borås kan ringa eller mejla 
för att få stöd och information kopplat till coronaviruset och dess effekter. 

Handlare har möjlighet att genom färdtjänst kunna erbjuda hemleverans av 
matvaror till personer som är 70 år eller äldre. 

30 minuters fri parkering på 15-minutersparkeringar i centrum. Skyltning gäller. 

Hos Borås Energi och Miljö/ kan kunderna ansöka om anstånd på fakturor och 
avgifter inom vatten och avlopp, avfallshantering och fjärrvärme. Borås Energi 
och Miljö kan på kunds önskemål förlänga intervaller för hämtning av avfall.  

Beslutsunderlag 
1. KS-skrivelse 

2. Inkommen skrivelse från Visita 
 
Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att Kommun-
styrelsen beslutar: Redovisad information om vidtagna åtgärder under 
Coronapandemin godkänns. 
 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Kommunfullmäktige föreslås 
besluta: 
Redovisad information om vidtagna åtgärder under Coronapandemin 
godkänns.      
Redan vidtagna åtgärder som avser taxor och avgifter förlängs till och med 31 
december 2022.  
Ny åtgärd är att avgiften för livsmedelstillsyn för företag som bedriver 
restaurang, pizzeria, hotell, café eller bryggeri slopas till och med 31 december 
2022, se bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 
 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som vill bifalla  
ordförandens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunstyrelsen beslutat enligt Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson 
(KD) yrkande”. 
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Omröstning 
Vid omröstningen röstningen röstas ja av Rose-Marie Liljenby Andersson (S), 
Ylva Lengberg (S), Anna Svalander (L), Per Carlsson (S), Tom Andersson (MP), 
Ida  Legnemark (V), Kerstin Hermansson (C) och Ulf Olsson (S) samt nej av 
Niklas Arvidsson (KD), Martin Nilsson (M) och Annette Carlson (M). 
 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) avstår från att rösta. 
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§ 252 Dnr KS 2020-00791 2.6.1.1 

Anslagsframställan för ny skola på Gässlösa 5:15, 
Gässlösa 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Godkänna ytterligare investeringsanslag om 16 500 000 kronor utöver de 
310 000 000 kronor som redan godkänts i budget 2021 avseende nyproduktion 
av Ny skola Gässlösa, Gässlösa 5:15 och därmed anvisa Lokalförsörjnings-
nämnden 326 500 000 kronor. En förutsättning för beslut är att Grundskole-
nämnden och Fritids- och folkhälsonämnden tillstyrker förslaget. 
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande.  

Sammanfattning av ärendet 
Lokalförsörjningsnämnden föreslår den 18 maj 2021 att Kommunstyrelsen 
beslutar, under förutsättning att Grundskolenämnden och Fritids- och 
folkhälsonämnden tillstyrker förslaget, att godkänna Lokalförsörjnings-
nämndens anslagsframställan avseende nyproduktion av ny skola Gässlösa, 
Gässlösa 5:15.  

Grundskolenämnden har i lokalresursplan 2018-2020 hemställt om behovet av 
en ny F-6 skola på Götaområdet. Projektet har därefter utökats av Grundskole-
nämnden att även omfatta årskurs 7-9, grundsärskola och kommunikations-
klass. 

Skolan kommer initialt dimensioneras för 3-parallellig F-6, 4-parallellig 7-9 samt 
grundsärskola och kommunikationsklass. Skolbyggnaden kommer att byggas 
flexibel för att underlätta en omställning för hemvister mellan årskurs 1-6 och 
7-9. Skolan ger ett nettotillskott av elevplatser, men kommer också att ersätta de 
elevplatser som för närvarande finns på modulskolan i Gässlösa (K2).  

Skolbyggnaden kommer att byggas i tre plan med en yta på 12 103 m2  BRA 
(12 769 m2 BTA) samt en fullstor idrottshall i två plan på 2 126 m2  BRA (2 
217 m2 BTA).  

Investeringsprojektet finns med i Borås Stads Budget 2021 med en total 
investeringsbudget på 310 000 000 kronor. Projektet behöver ett utökat anslag 
om 16,5 mkr som beror på att det skett en del förändringar från kostnads-
bedömningen i förstudien samt att kalkylen för de ingående byggnadsdelarna 
preciserats. Större poster som påverkar projektbudgeten är utökad yta om ca 
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400 m², sämre grundläggningsförhållanden än antaget, satsningar på olika 
installationstekniska delar för lägre driftskostnad, förhöjd estetik och högre 
anslutningskostnader.  

Investeringsutgiften utslagen per m2   (BTA) är 21 787 kronor. Kostnaden för 
investeringen beräknas till 20 251 824 kronor per år och nettokostnadsökning 
på 19 384 824 kronor per år 

Tidsplanen är byggstart preliminärt i oktober 2021 och med preliminär 
inflyttning augusti 2023.  

Beslutsunderlag 
1. Anslagsframställan för Ny skola Gässlösa från Lokalförsörjningsnämnden 

 
Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Godkänna ytterligare investeringsanslag 
om 16 500 000 kronor utöver de 310 000 000 kronor som redan godkänts i 
budget 2021 avseende nyproduktion av Ny skola Gässlösa, Gässlösa 5:15 och 
därmed anvisa Lokalförsörjningsnämnden 326 500 000 kronor. En förut-
sättning för beslut är att Grundskolenämnden och Fritids- och folkhälso-
nämnden tillstyrker förslaget. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Avstyrka ytterligare 
investeringsanslag om 16 500 000 kronor utöver de 310 000 000 kronor som 
redan godkänts i budget 2021 avseende nyproduktion av Ny skola Gässlösa, 
Gässlösa 5:15 och därmed anvisa Lokalförsörjningsnämnden 326 500 000 
kronor. En förutsättning för beslut är att Grundskolenämnden och Fritids- och 
folkhälsonämnden tillstyrker förslaget. 
Kommunfullmäktige uppdrar Lokalförsörjningsnämnden att inleda arbetet med 
att planera för två mindre skolenheter, varav en med placering i östra Borås, 
förslagsvis i Trandaredsområdet, se bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Tom Anderssons (MP)  
förslag och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och 
finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad.  
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§ 253 Dnr KS 2021-00498 2.3.1.0 
 
Sommargåva till anställda 2021 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Stadsledningskansliet medarbetare får en sommargåva till värdet av högst  
400 kronor. 
Kommunstyrelsen rekommenderar övriga nämnder att fatta motsvarande beslut 
om sommargåva. 
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Skatteverkets tillfälliga skattefrihet för gåvor till anställda har förlängts till att 
gälla för perioden 1 januari till 31 december 2021. Det finns möjlighet att ge 
gåvor till ett värde av sammanlagt 2000 kronor, förutom sedvanliga jul -och 
jubileumsgåvor. 
Kommunstyrelsen ser gåvan till de anställda som en positiv gest till sina 
medarbetare i samband med Stadens 400-årsjubileum samt en möjlighet för 
ökad lokal handel i Borås, och rekommenderar nämnderna att fatta mot-
svarande beslut. Detta gäller även nämnder som förväntar sig ett ekonomiskt 
underskott vid årets slut. I sedvanlig ordning sker sedan en prövning i bokslutet 
för 2021. Då bestäms vilket resultat som respektive nämnd kommer att bära 
med sig till nästa år.  
 
Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att 
Kommunstyrelsen beslutar: Stadsledningskansliet medarbetare får en 
sommargåva till värdet av högst 400 kronor. 
Kommunstyrelsen rekommenderar övriga nämnder att fatta motsvarande beslut 
om sommargåva 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Ärendet läggs till handlingarna utan vidare åtgärd, 
se bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till  
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner först-
nämnda proposition med övervägande ja besvarad 
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§ 254 Dnr KS 2021-00535 3.1.2.0 

Initiativärende: Taxa för markupplåtelse för elspark-
cyklar  

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Ärendet skickas på beredning till Stadsledningskansliet.  

Sammanfattning av ärendet 
Ida Legnemark (V) har lämnat ett initiativärende till dagens sammanträde, se 
bilaga.  

Beslutsunderlag 
1. Initiativärende: Taxa för markupplåtelse för elsparkcyklar 
 
Förslag och yrkanden 
Ida Legnemark (V) har föreslagit att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta: Att införa en särskild avgift avseende 
elsparkcyklar i kommunens taxa för markupplåtelse. 
 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) yrkar att ärendet skickas på beredning 
till Stadsledningskansliet. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD), Ida Legnemark (V), Annette Carlsson 
(M) yrkar bifall till Tom Anderssons (MP) yrkande. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels om ärendet ska avgöras idag och 
dels om ärendet ska skickas på beredning till Stadsledningskansliet och finner 
sistnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 255 Dnr KS 2018-00699 3.1.1.1 

Ansökan om planbesked för Frufällan, Längjum 9:1 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 8 röster mot 5: 
Kommunstyrelsen avstyrker planbeskedet. 
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 
 
Vidare reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Exploatören lämnade in ett nytt underlag för planbesked 2020, skillnaden på 
förslagen var bland annat att 110 bostäder reducerades till 42 bostäder. 
Planbeskedberedningen gjordes innan det nya underlaget lämnades in. Därför 
gjordes en ny förenklat planbeskedsberedning. Förändringen i den nya plan-
beskedsansökan anses dock inte påverka helhetsbedömningen i ärendet.  
Förslaget ligger inte i linje med Översiktsplanen då det handlar om en stor 
byggnation som ligger utanför de prioriterade områden i Borås och heller inte 
ligger i anslutning till en serviceort. Förslaget innebär en utvidgning av en 
mindre ort och följer därför inte heller principen om att förtäta inifrån. 
Planförslag stämmer heller inte överens med den strategiska planen för 
Tosseryd, Frufällan och Sparsör, där andra områden identifierats som möjliga 
utbyggnadsområden. Gång och cykelväg till kollektivtrafik och service kommer 
dessutom bli långt, kuperat och trafikfarlig.  
Planförslaget är placerat intill ett icke planlagt område som redan idag behöver 
struktureras om för att lösa problem med infrastruktur (sophantering, snö-
röjning och VA). Planförslaget innebär att det befintliga området måste ses över 
för att helheten ska fungera i framtiden.  
 
Med hänsyn till de aktuella planarbeten Borås Stad har och har haft längs med 
Riksväg 42 där Trafikverket har uttryckt en oro kring utfarter, kan långa 
diskussioner kring trafiken förväntas.  
 
Största delen av planförslaget är placerat inom ett vattenskyddsområde, vilket 
innebär vissa begränsningar och restriktioner för bostäder och verksamheter. 
Det är något som behöver utredas i samråd med Länsstyrelsen. Vidare är 
platsens terräng en utmaning på grund av stora nivåskillnader. Effekten av 
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föreslagen exploateringen, med cirka 42 bostäder, ger negativa konsekvenser för 
naturen då det kommer att krävas omfattande schaktning och därmed fällning 
av stora mängder träd. Området har en klass 3 enligt naturdatabasen. 
Förändringen i den nya planbeskedsansökan anses inte påverka helhetsbedöm-
ningen i ärendet och planbeskedberedningen bedömde att planbeskedet ska 
avstyrkas, då flera övergripande problemställningarna kring förslaget återstår.  
 
Beslutsunderlag 
1. Ansökan om planbesked för Frufällan Längjum 9:1, 20181011 

Skrivelse från Samhällsbyggnadsförvaltningen om detaljplan för Frufällan, 
Längjum 9:1, 20200622 

 
Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Kommunstyrelsen avstyrker planbeskedet. 
 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen tillstyrker 
planbeskedet samt ändringar i skrivelsen, se bilaga. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen tillstyrker planbeskedet samt 
ändringar i skrivelsen, se bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag, dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och 
dels till Andreas Exners (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 
 
Ordföranden tillkännager Kerstin Hermanssons (C) förslag som huvudförslag i 
huvudomröstningen. 
 
För att utse motförslag i huvudomröstningen ställer ordföranden proposition 
på bifall dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och 
dels till Andreas Exners (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad.  
 
Beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande är motförslag i 
huvudomröstningen. 
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Huvudomröstning 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
Kerstin Hermansson (C) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej 
har Kommunstyrelsen beslutat enligt Annette Carlson (M) och Niklas 
Arvidssons (KD) yrkande”. 
 
Omröstning 
Vid omröstningen röstningen röstas ja av Rose-Marie Liljenby Andersson (S), 
Ylva Lengberg (S), Anna Svalander (L), Per Carlsson (S), Tom Andersson (MP), 
Ida Legnemark (V), Kerstin Hermansson ( C) och Ulf Olsson (S) samt nej av 
Niklas Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD), Martin 
Nilsson (M) och Annette Carlson (M). 
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§ 256 Dnr KS 2019-00451 3.1.1.1 

Granskningsyttrande för detaljplan Gässlösa, Gässlösa 
5:15 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Kommunstyrelsen har inget att erinra mot förslag till detaljplan Gässlösa, 
Gässlösa 5:15. 
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Niklas Arvidsson (KD) till förmån för sitt yrkande 
 
Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till förmån 
för sitt yrkande.  

Sammanfattning av ärendet 
Planens syfte är att möjliggöra byggnation av en ny grundskola (F-9), 
motsvarande för cirka 1000 elever. Syftet är också att möjliggöra byggnation av 
en särskola och kommunikationsklass. Dessutom är syftet att möjliggöra 
byggnation av en fullstor idrottshall.  

Sedan samrådet har detaljplanen reviderats men planförslagets innehåll är i allt 
väsentligt bibehållet. Huvudsakliga förändringar är:  

I planområdets södra delar har användningen ändrats från kvartersmark till 
NATUR.  

Kvartersmarken har utökats mot Slakthusgatan.  

Användningen GATA har förlängts längs med Slakthusgatan.  

En dagvattenutredning har framställts. Plankartan har kompletterats med 
planbestämmelser om dike och regnbäddar.  

PM gällande Slamdeponin har tagits fram. Bedömningen är att det inte påverkar 
användningen skola.(bifogas) 

Avsnittet om geoteknik har kompletterats.  

Planbestämmelse Skola har kompletterats och tillåter transformatorstation inom 
viss del av kvartersmarken.  
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Kommunstyrelsens synpunkter från samrådet har tillgodosetts i gransknings-
förslaget. Kommunstyrelsen ansåg i samrådet att man behövde säkerställa att 
planområdet inte utsattes för risk för föroreningar och ett PM (Bedömning av 
eventuell påverkan från slamlagunen på fastigheten Gässlösa 5:15) visar att 
någon spridning mot Gässlösa 5:15 från slamdeponin inte bedöms ske. Inga 
föroreningar har hittats norr om slamdeponin som bedöms kunna påverka en 
eventuell nybyggnation inom fastigheten Gässlösa 5:15 på ett hälsofarligt sätt.  

Beslutsunderlag 
1. Planbeskrivning, 2021-04-26 

2. Plankarta, 2021-04-26 

3. Bilaga PM Bedömning av eventuell påverkan från slamlagunen på 
fastigheten Gässlösa 5:15, 2021-05-06 

 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Kommunstyrelsen har inget att erinra mot förslag till detaljplan 
Gässlösa, Gässlösa 5:15. 
 
Kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: 
Kommunstyrelsen har inget att erinra mot förslag till detaljplan Gässlösa, 
Gässlösa 5:15, under förutsättning att planens syfte revideras till att möjliggöra 
en skolenhet med ett mindre elevantal samt att ytterligare åtgärder för en bättre 
trafikmiljö vidtas, se bilaga. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen avstyrker förslag till detaljplan 
Gässlösa, Gässlösa 5:15. 
Kommunstyrelsen anser att föreslagna skola är överdimensionerad både ur ett 
trygghetsperspektiv och ur ett pedagogiskt perspektiv, vilket flertalet 
forskningsrapporter kan styrka. Kommunstyrelsen ser hellre att två mindre 
skolenheter byggs. Befolkningsprognoser visar att en placering i 
trandaredsområdet är mer lämplig, särskilt beträffande en 7-9 enhet, se bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag, dels till Niklas Arvidssons (KD) yrkande och dels till Andreas Exner 
(SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner förstnämnda proposition 
med övervägande ja besvarad. 
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§ 257 Dnr KS 2015-00324 214 

Samrådsyttrande över detaljplan för Sparsör, Sölebo 
1:54 med flera 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget. 

Sammanfattning av ärendet 
Planens syfte är att möjliggöra ny bostadsbebyggelse i ett naturnära läge. 
Området ligger i norra Sparsör, gränsande till Fristad och har stora tillgångar till 
välbesökta natur- och kulturområden, liksom badplats inom gångavstånd.  

I samband med detaljplanen ska åtgärder utföras på riksväg 42, för att öka 
trafiksäkerheten, genom att befintliga in- och utfarter samordnas. I samband 
med detta föreslås även en ny passage över riksvägen i form av en refuglösning 
för gående och cyklister.  

Detaljplanen ger möjlighet för såväl radhus, kedjehus, parhus, mindre 
flerbostadshus samt villor inom området. Illustrationen redovisar cirka 60-80 
nya bostäder. Utmed Riksväg 42 föreslås uthyrningsbara komplementbyggnader 
uppföras. Dessa ger ett skydd för bostäderna dels från buller och dels från risk 
vid eventuell olycka på riksvägen.  

Centralt i området föreslås ett grönt stråk med öppen dagvattenhantering. Inom 
detta stråket finns bland annat en utpekad, värdefull ek. Eken lutar kraftigt men 
har ett värde även om den tas ner och lämnas som dödved inom området. 
Dagvattnet föreslås omhändertas lokalt och renas inom området innan det 
avleds till Viskan i nordost.  

Utmed järnvägen föreslås ett stängsel eller bullerskydd att uppföras för att 
förhindra spårspring över järnvägsspåren samt förbättra ljudmiljön för de nya 
bostäderna. Boende inom området kan fortsatt ta sig norrut utmed järnvägen 
på den mindre stigen upp till vägpassagen som ligger cirka 350 meter norr om 
planområdet. Därifrån kan du bland annat nå naturområdena på västra sidan 
om järnvägen, Skalle badplats samt bostadsområdena i södra Fristad.     

Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget.  

Beslutsunderlag 
1. Inbjudan till samråd, 2021-05-03 

2. Planbeskrivning, 2021-05-03 

3. Plankarta, 2021-05-03  
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§ 258 Dnr KS 2021-00316 3.1.1.2 

Yttrande över ansökan om planbesked för Bromsen 3 
och 4 (Knallerian) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker planbeskedet och uppmanar 
Samhällsbyggnadsnämnden pröva möjligheten att ändra befintlig detaljplan. 
 
Protokollsanteckning 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en 
anteckning till protokollet, se bilaga.   
 
Sammanfattning av ärendet 
Fastighetsägaren har inkommit med planbeskedsansökan för att utöka 
fastighetens användning inom fastigheterna med hotell, vård, skola, kontor och 
bostäder. Gällande plan möjliggör endast handel och parkering. 

Det är generellt positivt med en diversifierad användning i området varför 
positivt planbesked ska ges. 

Ansökan stämmer väl överens med gällande översiktsplan och utbyggnads-
strategi som pekar ut Knalleland som ett framtida utvecklingsområde. Då 
intentionerna för knallelands utveckling är en omställning från externhandel till 
blandstad är det viktigt att planarbetet beaktar ett större sammanhang än den 
enskilda planen. Det är därför sannolikt att planområdet kommer behöva vara 
större än bara fastigheterna.  

Det pågår ett översiktligt arbete för norra Borås i strukturskissen för Knalle-
land. Viktigt att det större sammanhang som fastläggs i strukturskissen beaktas i 
planarbetet. Även ytterligare fördjupningar i mindre delområden kan visa sig 
vara nödvändiga. Inte minst med tanke på att detaljplaner i det aktuella området 
sannolikt behöver vara med och finansiera exempelvis både grönområden och 
infrastruktur.  

Beslutsunderlag 
1. Ansökan om planbesked för Bromsen 3&4, 2021-03-22 
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§ 259 Dnr KS 2018-00792 3.1.1.1 

Granskningsyttrande Sjömarken, Räveskalla 1:19 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget.  

Sammanfattning av ärendet 
Planområdet är en villatomt i Sjömarken där det finns ett u-område avsett för 
VA-ledningar. Ledningarna är inte placerat i u-området utan istället ca 8 meter 
söder om u-området. Syftet med planen är att rätta till gällande plan och flytta 
ledningsrätten till rätt plats, där ledningar är placerade idag. Planen skapar även 
en byggrätt för ett enbostadshus. Området ligger i ett utvecklingsstråk mellan 
Borås och Sandared och det är därför positivt med förtätning.  

Beslutsunderlag 
1. Plankarta, 20210304 

2. Planbeskrivning, 20210304 

3. Samrådredogörelse, 20210304 
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§ 260 Dnr KS 2021-00290 3.1.1.2 

Yttrande över planbesked för Dalsjöfors Tummarp 1:65 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen uppmanar Samhällsbyggnadsnämnden att ändra detaljplan 
för att tillåta bostadsbebyggelse på Tummarp 1:65. Den kommunägda marken 
intill (del av Tummarp 1:72) bör också studeras för bostadsändamål och ingå i 
detaljplanen. Det finns annan kommunägd mark (del av Tummarp 1:72) söder 
om Tummarpsskolan som kan användas för skolans eventuella utbyggnad. 
Planläggning av bostäder och skola i området bör ske parallellt om så är möjligt.  

Sammanfattning av ärendet 
Bebyggelsen på Tummarp 1:65 består av bostadshus, växthus samt butik och 
förråd. Den obebyggda delen av fastigheten utgörs av privat trädgård, odling 
samt parkeringsplatser.  
 
Sökande vill att fastigheten bebyggs med tre fristående lamellhus med 
lägenheter i tre våningar. Bebyggelsen kan rymma ca 45 nya lägenheter med två 
till fyra rum och kök. Placering av byggnaderna i förhållande till gatan behöver 
fortsatt studeras i detaljplanskedet för att hantera eventuell påverkan av 
trafikbuller från Boråsvägen. Parkering sker mellan bebyggelsen och rund-
körning möjliggörs. 
 
I översiktsplanens mark- och vattenanvändningskarta för Dalsjöfors ingår 
fastigheten i det område som pekas ut som övrig stads-/ och tätortsbebyggelse 
med övervägande bostäder med inslag av annan användning. Ny bebyggelse ska 
bidra till mer variation i orternas bostadsutbud med avseende på storlek och 
upplåtelseform. Förslaget innebär en förtätning i det utpekade kollektiv-
trafikstråket och 50-80 meter från närmaste busshållplats.  
 
I direktanslutning till Tummarp 1:65 finns obebyggd mark på Tummarp 1:172 
som eventuellt skulle kunna vara lämplig för bostäder. Tillfart till området 
skulle kunna ske från Högsbovägen.  
 
Direkt söder om fastigheten ligger Tummarskolan med årskurserna f-3. Skolan 
står inför en utbyggnad/ombyggnad. Det finns lämplig kommunal mark söder 
om skoltomten mot Fjällbovägen.  

Beslutsunderlag 
1. Ansökan om planbesked för Dalsjöfors, Tummarp 1:65, 2021-03-16 

2. Bilaga 1, kartunderlag, 2021-04-27   
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§ 261 Dnr KS 2020-00508 3.3.4.0 

Skrivelse om aviserade försämringar i Västtrafiks 
Trafikplan 2022 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Kommunstyrelsen beslutar att skicka in skrivelse med synpunkter på aviserade 
försämringar i kollektivtrafiken 2022.  

Sammanfattning av ärendet 
Coronapandemin fortsätter att påverka kollektivtrafiken. Resandet har minskat 
kraftigt och biljettintäkterna har haft samma utveckling. Västtrafiks ekonomiska 
läge är fortsatt ansträngt och de har påbörjat ett arbete för att anpassa 
verksamheten. I Trafikplan 2022 kommer Västtrafik nu att arbeta vidare med 
förslagen och göra nya riskanalyser och en helhetsbedömning av samtliga 
förslag inom ett geografiskt område. 

Sammanfattning av förslag på besparingsåtgärder för att anpassa verksamheten 
som berör Borås:  

Linje 1 - Reducera från 6 - till 10-minuterstrafik.  

Linje 2 - Reducera från 7,5- till 10-minuterstrafik.  

Linje 5 - Reducera från 20- till 30-minuterstrafik  

Nedläggning linje 120.  

Linje 102 – Samtliga turer stannar vid hållplats Nabbamotet och indragning av 
första morgonturen. 

Linje 200 - Indragning av en dubbeltur under sommaren och en kvällstur. 

Tåg Borås-Herrljunga – indragning av två turer och en avgångstid flyttas.  

Tåg Borås-Göteborg – indragning av fyra turer.  

Beslutsunderlag 
1. PM Aviserade förändringar i kollektivtrafiken i Borås, 2021-05-10 

2. Information om nästa steg i Trafikplan 2022, 2021-05-03 
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Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Kommunstyrelsen beslutar att skicka in skrivelse med synpunkter på 
aviserade försämringar i kollektivtrafiken 2022. 
 
Ida Legnemark (V) yrkar på följande tilläggsyrkande: Att följande läggs till sist i 
stycket som avslutas med: ”… förbättringar för kollektivtrafiken.” 
”Borås Stad anser att de eventuella nedskärningarna skulle försvåra stadens 
möjligheter att uppnå de målsättningar för utsläppsminskningar som vi har 
formulerat i vår koldioxidbudget. I samband med pandemin har många valt 
bilen framför kollektiva färdmedel. Att vända denna utveckling skulle försvåras 
med de föreslagna förändringarna”, bilaga. 
 
Tom Andersson (MP) yrkar bifall till Ida Legnemarks (V) tilläggsyrkande. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall respektive avslag till Ida Legnemarks 
(V) tilläggsyrkande och finner förstnämnda proposition med övervägande ja 
besvarad. 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar: 
 
Ida Legnemarks (V) tilläggsyrkande bifalls. 
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§ 262 Dnr KS 2018-00711 1.1.1.1 

Svar på motion av Tommy Josefsson (V), Ida 
Legnemark (V) och Anne Rapinoja (V): Inrätta ett 
kommunalt klimatråd i Borås 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Kommunfullmäktige bifaller motionen. 
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Tommy Josefsson (V), Ida Legnemark (V) och Anna Rapinoja (V) har vid 
Kommunfullmäktiges sammanträde 2018-11-22 lämnat in förslaget att starta ett 
klimatråd i syfte att påskynda arbetet med att minska klimatpåverkan. 
Målsättningen ska enligt motionen vara att Borås ska ta sin del av ansvaret för 
att uppnå Parisavtalets mål. Enligt motionen så ska klimatrådet bestå av en 
representant per parti som finns representerat i fullmäktige, tjänstepersoner från 
berörda förvaltningar och bolag samt representanter från civilsamhället.  

Sedan 2018 när motionen lämnades in så har Borås Stad omorganiserat och 
utökat arbetet med klimatfrågor. En koldioxidbudget har tagits fram som visar 
att vi behöver minska klimatutsläppen med 16 procent per år om vi ska klara 
vår del av Parisavtalet. Samordningen av klimatfrågorna sker nu i 
klimatkommittén som består av tjänstepersoner från Miljöförvaltningen och 
Stadsledningskansliet. Ett klimatråd med representanter från alla partier som 
finns i fullmäktige är knutet till klimatkommittén vilket ger en bra koppling 
mellan politik och verksamhet. Klimatrådet är en beredning under 
kommunstyrelsen och sammanträder en gång varje månad. I den mån det 
behövs så bjuds tjänstepersoner från andra förvaltningar in till klimatrådsmöten 
för att ha en dialog med klimatrådet. Diskussionen kan sedan leda till fler 
åtgärder eller vara en del av beredningen av motioner. Motionen föreslår att 
även civilsamhället ska ingå i klimatrådet vilket inte är tillfället idag. Istället 
kommer klimatrådet bjuda in både näringsliv och medborgare på olika 
aktiviteter för att skapa förankring, delaktighet och samverkan. I den mån det är 
möjligt så kommer klimatkommittén söka medel utifrån för att utöka 
samverkan med civilsamhälle, forskning och näringsliv.  

Beredning av motionen har skett med klimatrådet och klimatkommittén.  
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Beslutsunderlag 
1. Motion av Tommy Josefsson (V), Ida Legnemark (V) och Anne Rapinoja 
(V): Inrätta ett kommunalt klimatråd i Borås 
 
Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Kommunfullmäktige bifaller motionen.  
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Kommunfullmäktige 
anser motionen vara besvarad, se bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Tom Anderssons (MP)  
förslag och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och 
finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 263 Dnr KS 2019-00840 1.1.1.1 

Svar på motion av Annette Carlson (M): Boråsavtalet - 
ett lokalt Parisavtal för klimatet 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Kommunfullmäktige bifaller motionen.  
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande 
 
Protokollsanteckning 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Annette Carlson har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2019-09-26 lämnat 
in förslaget att Kommunstyrelsen ska ta initiativ till en kraftsamling där Borås 
Stad bjuder in näringsliv och civilsamhälle till ett samarbete syftande till att 
skapa ett lokalt klimatavtal.      
Motionen påpekar att Borås Stad behöver samla och involvera näringsliv och 
civilsamhälle om vi ska nå uppsatta mål. Ett förslag i motionen är att skapa ett 
lokalt Boråsavtal liknande Parisavtalet. Motionen påpekar även att ett 
framgångsrikt klimatarbete kräver att privatpersoner, företag, kommunen och 
regionen behöver göra aktiva val för att gynna klimatet. Motionären vill se ett 
bredare och större engagemang och öka medvetandet så det blir enklare att göra 
rätt val genom mer information och kunskapsspridning.  
Sedan 2019 när motionen lämnades in så har Borås Stad omorganiserat och 
utökat arbetet med klimatfrågor. En koldioxidbudget har tagits fram som visar 
att vi behöver minska klimatutsläppen med 16 procent per år om vi ska klara 
vår del av Parisavtalet. Samordningen av klimatfrågorna sker nu i klimat-
kommittén som består av tjänstepersoner från Miljöförvaltningen och 
Stadsledningskansliet. Ett klimatråd med representanter från alla partier som 
finns i fullmäktige är knytet till klimatkommittén vilket ger en bra koppling 
mellan politik och verksamhet. Klimatrådet är en beredning under Kommun-
styrelsen och sammanträder en gång varje månad. Klimatrådet har bjudit in 
både näringsliv, medborgare och civilsamhälle på olika aktiviteter för att skapa 
förankring, delaktighet och samverkan. Detta ensamt kommer självklart inte 
räcka för att skapa ett bredare och stärkare engagemang, därför behöver 
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klimatkommittén utveckla det utåtriktade klimatarbetet i samverkan med andra 
aktörer. Under detta år har klimatkommittén fokuserat på att utveckla och 
utöka arbetet med klimatfrågor inom kommunkoncernen Borås Stad. 
Efterhand som förvaltningar och bolag blir mer självgående i det arbetet, så 
kommer fokus vara på det utåtriktade arbetet och då i samverkan med andra 
aktörer. De första stegen har redan tagits för att undersöka möjliga 
gemensamma projekt och intresset verkar stort. I den mån det är möjligt så 
kommer klimatkommittén söka medel utifrån för att utöka och snabba på 
samverkan med civilsamhälle, forskning och näringsliv.    
Beredning av motionen har skett med klimatrådet och klimatkommittén.  
 
Beslutsunderlag 
1. Motion: Boråsavtalet – ett lokalt Parisavtal för klimatet, 20190925 
 
Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Kommunfullmäktige bifaller motionen.  
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Kommunfullmäktige 
anser motionen vara besvarad, se bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Tom Anderssons (MP)  
förslag och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och 
finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 264 Dnr KS 2021-00418 3.3.4.0 

Hållplats väg 27 Aplared 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen uppmanar Trafikverket att bygga ut hållplatsen vid Aplared 
och återansluta orten till kollektivtrafiken utmed väg 27 som en del av det 
utpekade prioriterade stråket för kollektivtrafiken mellan Borås – 
Svenljunga/Tranemo. En hållplats utmed väg 27 skulle också kunna utgöra en 
ny bytespunkt med pendelparkering i ett bra, planskilt läge med Roasjövägen, 
centralt i Aplared.  

Sammanfattning av ärendet 
Efter att väg 27 hade byggts ut så ansågs hållplatsen Aplared väg 27 vara så 
trafikfarlig att den 2017 stängdes av Västtrafik. Beslutet innebar att Aplared 
uteslöts från det utpekade prioriterade stråket för kollektivtrafiken Borås-
Svenljunga/Tranemo (Trafikförsörjningsprogrammet 2017-2020 utblick 2035), 
Västra Götalandsregionen) och istället hänvisades till hållplats Grändvägen ca 
800 söder om Aplared, där gatubelysning saknas. Kvar i Aplared finns en 
mindre busslinje, 303 som går på Svenljungavägen via Målsryd. 
 
Sedan hållplatsen stängdes så har Västtrafik, Trafikverket och Borås Stad 
försökt hitta en ersättning och det finns en möjlig lösning framtagen vid 
Apleredsmotet som skulle kunna ansluta kollektivtrafiken i Aplared till väg 27 
igen.  
 
Trafikverket avser nu att lägga ner frågan och inte bygga ut någon hållplats. För 
att åstadkomma en hållplats behöver den tas med som åtgärd i en pågående 
åtgärdsvalsstudie.  Från Västtrafiks och kommunens sida är det en prioriterad 
åtgärd att bygga hållplatsen, något som framförts till Trafikverket.  
 
En hållplats utmed väg 27 i höjd med Aplared skulle också kunna utgöra en ny 
bytespunkt med pendelparkering i ett bra läge med planskilt läge med Roasjö-
vägen, centralt i Aplared. 
 
Aplared ligger i närheten av riksväg 27 och har ingen tågstation trots läget 
utmed Kust-till-kustbanan. Det bor ca 500 personer inne i orten som bl.a. har 
skola och förskolor och ca ytterligare 500 personer i närområdet.  
 
Just nu arbetar Borås Stad med att stärka serviceorterna. Det ska vara smidigt 
och enkelt att ta sig till och från de olika orterna med gång-, cykel- och 
kollektivtrafik.  
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Nya tågstationer har utretts på kust-till kustbanan öster om Borås och 
öppnandet av nya stationer skulle vara möjligt men innebär en stor neddragning 
av busstrafiken i stråket. Därför är det viktigt att smidigt kunna ansluta med 
buss till Aplared, utmed stråket.  
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§ 265 Dnr KS 2021-00288 1.1.2.1 

Borås Stads remissyttrande över promemorian "Ett 
förbättrat genomförande av MKB-direktivet" 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen översänder remissyttrandet till Miljödepartementet.  

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stad har getts möjlighet att yttra sig på Miljödepartementets remiss ”Ett 
förbättrat genomförande av MKB-direktivet”. Det som har remitterats är en 
promemoria gällande hur ett antal direktiv bättre ska efterlevas i svensk 
lagstiftning, detta efter kritik av EU-kommissionen.  

De förslag som lyfts på ändringar i lagstiftning och förordningar i den 
promemoria som Miljödepartementet remitterat är sådana som är nödvändiga 
för att Sverige ska uppfylla gällande EU-direktiv. De avvägningar som gjorts 
och beskrivs i promemorian är skäliga. 

Ett förslag i promemorian som innebär en större förändring för Borås Stads 
tillsynsmyndighet är förslaget gällande återvinning av avfall för 
anläggningsändamål. Förslaget innebär att fler verksamheter blir 
anmälningspliktiga då föroreningsnivåer för ”mindre än ringa risk” inte blir 
gällande för bedömning om anmälningsplikt råder eller ej. Utifrån detta kan den 
totala handläggningstiden för sådana anmälningar öka. Det är svårt att sia om 
detta blir en markant eller endast ringa ökad arbetsbelastning då det finns ett 
stort mörkertal idag över sådana verksamheter nationellt sett, vilket också lyfts i 
promemorian. Trots ett ökat antal anmälningspliktiga verksamheter gällande 
återvinning av avfall för anläggningsändamål kan detta innebära en förenkling 
både för tillsynsmyndigheter och verksamhetsutövare utifrån det 
tolkningsutrymme som finns för nivåer för ”mindre än ringa risk”.  

Förslaget på undantag mot anmälningsplikt för icke-förorenat naturligt material 
som återanvänds i anslutning till utgrävningen är bra eftersom det förenklar för 
verksamhetsutövare och även tillsynsmyndigheter i viss mån.  

I förslaget på ändringar för husbehovstäkter ser vi ett behov av förtydliganden 
och revidering av förslagen. Med föreslagna ändringar blir samtliga 
husbehovstäkter för naturgrus, berg och torv anmälningspliktiga utan något 
nedre gränsvärde. Här behövs ett förtydliganden så täkter av ringe betydelse 
inte faller under anmälningsplikten. Till exempel kan tröskelvärden anges i 
förordningstext gällande art, storlek eller lokalisering.  En sådan avvägning 
behövs för att underlätta för tillsynsmyndigheter och verksamhetsutövare. 
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En utmaning är den informationsspridning som behöver ske mot 
verksamhetsutövare. En löpande sådan informationsspridning sker redan i 
samband med tillsynsmyndighetens rådgivande roll, men koncentrerade 
informationsinsatser behöver ske under de tidsperioder som blir gällande enligt 
övergångsbestämmelser. Detta för att i största möjliga mån undvika tillämpning 
av straffbestämmelser utifrån okunskap.  

En annan utmaning handlar om den ökade mängd verksamheter där 
tillsynsmyndigheten behöver pröva om betydande miljöpåverkan råder eller ej. 
Kunskapen om utförande av sådana bedömningar är idag låg på många 
kommunala tillsynsmyndigheter vilket också lyfts i promemorian. Därför finns 
det ett stort behov av att vägledningsmaterial utarbetas av förslagsvis 
Naturvårdsverket och Länsstyrelser.  

Beslutsunderlag 
1.  Remiss av promemorian ”Ett förbättrat genomförande av MKB-direktivet” 

från Miljödepartementet 

2.  Yttrande över remiss av promemorian ”Ett förbättrat genomförande av     
MKB-direktivet från Miljö- och konsumentnämnden 
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§ 266 Dnr KS 2020-00275 3.3.4.0 

Samrådssvar 3 för ny järnväg mellan Göteborg-Borås, 
en del av nya stambanor i Göteborg Stad, Mölndals 
Stad, Härryda kommun, Bollebygds kommun, Marks 
kommun och Borås Stad, Västra Götalands län 
Paragrafen är direktjusterad den 8 juni 2021.  
 
 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
64(66) 

Sammanträdesdatum 
2021-06-07 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 267 Dnr KS 2021-00462 1.1.4.0 

Förslag om stadsdelsvärdar i Borås centrala delar  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 8 röster mot 5 föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Arbetslivsnämnden ges i uppdrag att i enlighet med förslaget anställa åtta 
stadsdelsvärdar och två teamledare som skall arbeta i Borås centrala delar i syfte 
att öka tryggheten  

Att finansiering, 1,3 mkr för 2021 och 2,5 miljoner kronor för 2022, ska ske 
genom att Arbetslivsnämnden tillförs 3,8 miljoner kronor  från Kommun-
fullmäktiges tilläggsbudget till Kommunstyrelsen 2021 för brottsförebyggande 
åtgärder. 
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande   
 
Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till förmån 
för sitt yrkande.   

Sammanfattning av ärendet 
Tryggheten i Borås centrala delar påverkas dels av olika former av händelser 
såsom grova vålds- och tillgreppsbrott, dels av otrygga miljöer där individer 
samlas och där det i vissa fall begås brott och ordningsstörningar. 
Kommunstyrelsen har i november 2020 av denna anledning beslutat om 
finansiering av kamerabevakning i Borås centrala delar.  

I stadsdelarna Hässleholmen, Norrby och Sjöbo har sedan ca 3 år 
stadsdelsvärdar funnits på plats för att öka tryggheten och för att finnas till 
hands för invånarna. De är flexibla och används på platser och vid företeelser 
där de behövs som bäst inom stadsdelen. 

Det föreslås att stadsdelsvärdar, med samma organisering och koncept används 
i Borås centrala delar ”från Pinocchio till Knalleland för brottsförebyggande 
och trygghetsskapande insatser.  

Beslutsunderlag 
1. Stadsdelsvärdar i citykärnan, 2021-05-10 Arbetslivsförvaltningen 
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Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Arbetslivsnämnden 
ges i uppdrag att i enlighet med förslaget anställa åtta stadsdelsvärdar och två 
teamledare som skall arbeta i Borås centrala delar i syfte att öka tryggheten.  
Att finansiering, 1,3 miljoner kronor för 2021 och 2,5 miljoner kronor för 2022, 
ska ske genom att Arbetslivsnämnden tillförs 3,8 miljoner kronor från Kom-
munfullmäktiges tilläggsbudget till Kommunstyrelsen 2021 för brottsföre-
byggande åtgärd. 
 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta:   
Arbetslivsnämnden ges i uppdrag att i enlighet med förslaget anställa åtta 
stadsdelsvärdar och två teamledare som skall arbeta i Borås centrala delar i syfte 
att öka tryggheten. 
Finansiering, 1,3 mkr för 2021 och 2,5 mkr för 2022, ska ske genom att 
Arbetslivsnämnden tillförs 3,8 mkr från Kommunfullmäktiges tilläggsbudget till 
Kommunstyrelsen 2021 för brottsförebyggande åtgärder. 

Kommunstyrelsen ges i uppdrag att till Polismyndigheten sända ansökan om att 
inrätta paragraf-3-område vid de delar av centrala Borås som anses vara mest 
otrygga och i enlighet med förslaget upphandla ordningsvakter.   

Följeforskning av arbetet med stadsdelsvärdar ska genomföras och 
återrapporteras till Kommunstyrelsen. 

Följeforskning av arbetet med ordningsvakter ska genomföras och 
återrapporteras till Kommunstyrelsen, se bilaga. 

 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Att uppdra 
Kommunstyrelsen att ansöka hos Polismyndigheten om att områdena 
Resecentrum och Södra torget ska utgöra paragraf-3 platser i enlighet med 
Lagen om ordningsvakter, se bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag, dels till 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och dels till Andreas 
Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 
 
Ordföranden utser sitt eget förslag som huvudförslag i huvudomröstningen. 
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För att utse motförslag i huvudomröstningen ställer ordföranden proposition 
på bifall dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och 
dels till Andreas Exners (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad.  
 
Beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande är motförslag i 
huvudomröstningen. 
 
Huvudomröstning 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
ordförandens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunstyrelsen beslutat enligt Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande”. 
 
Omröstning 
Vid omröstningen röstningen röstas ja av Rose-Marie Liljenby Andersson (S), 
Ylva Lengberg (S), Anna Svalander (L), Per Carlsson (S), Tom Andersson (MP), 
Ida Legnemark (V), Kerstin Hermansson ( C) och Ulf Olsson (S) samt nej av 
Niklas Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD), Martin 
Nilsson (M) och Annette Carlson (M). 
 


	Val av justerare
	Kommunstyrelsens beslut

	Föredragning och ajournering
	Kommunstyrelsens beslut

	Anmälningsärenden
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet

	Delegationsbeslut
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet

	Svar på motion av Ulrik Nilsson (M): Tillsätt en lokal Corona-kommission
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Svar på motion av Gabriella Andersson (V), Inger Landström (V), Ida Legnemark (V), Anita Spjuth (V) och Peter Wiberg (V): Borås Stad ska främja goda arbetsvillkor i restaurangbranschen
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Rapport gällande avtalssamverkan i Borås Stad
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet

	Redovisning från Kommunstyrelsen av inneliggande avgivna motioner
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Översyn av elevhemmet
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Redovisning av arbetet för en frisk organisation
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet

	Förlängning av handlingsplan psykisk hälsa i Västra Götaland 2018-2022
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Svar på motion av Niklas Arvidsson (KD), Hans Gustavsson (KD) och Anna-Clara Stenström (M): Värdighetsgarantier i äldreomsorgen
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Uppföljning av Kommunfullmäktiges uppdrag som inte ingår i budget 2021
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Uppföljning av Kommunfullmäktiges uppdrag som inte ingår i budget 2021 för Kommunstyrelsen
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Avtal samverkan mellan kommunerna, regionen och lärosätena i Västra Götaland avseende verksamhetsförlagd utbildning inom akademisk vårdutbildning på grund- och avancerad nivå
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Anhållan om ansvarsfrihet för Stiftelsen Svenska Blå Stjärnans Djursjukhus i Borås
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Avskrivning av fordringar över ett halvt basbelopp
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Årsredovisning 2020 för Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Bemannad parklek året runt på Stadsparkens lekplats
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Mottagande av donationer för gestaltning på Hallbergsbron och i Stadsparken
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Skrivelse från Visita Västra: Besöksnäringen i Borås är i akut behöv av stöd
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Anslagsframställan för ny skola på Gässlösa 5:15, Gässlösa
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Sommargåva till anställda 2021
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet

	Initiativärende: Taxa för markupplåtelse för elsparkcyklar
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Ansökan om planbesked för Frufällan, Längjum 9:1
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Granskningsyttrande för detaljplan Gässlösa, Gässlösa 5:15
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Samrådsyttrande över detaljplan för Sparsör, Sölebo 1:54 med flera
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Yttrande över ansökan om planbesked för Bromsen 3 och 4 (Knallerian)
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Granskningsyttrande Sjömarken, Räveskalla 1:19
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Yttrande över planbesked för Dalsjöfors Tummarp 1:65
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Skrivelse om aviserade försämringar i Västtrafiks Trafikplan 2022
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Svar på motion av Tommy Josefsson (V), Ida Legnemark (V) och Anne Rapinoja (V): Inrätta ett kommunalt klimatråd i Borås
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Svar på motion av Annette Carlson (M): Boråsavtalet - ett lokalt Parisavtal för klimatet
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Hållplats väg 27 Aplared
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet

	Borås Stads remissyttrande över promemorian "Ett förbättrat genomförande av MKB-direktivet"
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Samrådssvar 3 för ny järnväg mellan Göteborg-Borås, en del av nya stambanor i Göteborg Stad, Mölndals Stad, Härryda kommun, Bollebygds kommun, Marks kommun och Borås Stad, Västra Götalands län
	Förslag om stadsdelsvärdar i Borås centrala delar
	Kommunstyrelsens beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag




